

Title (en)
SEATING FURNITURE WITH A SEPARATE AND PIVOTABLE HEAD PART

Title (de)
SITZMÖBEL MIT EINEM SEPARATEN UND SCHWENKBAREN KOPFTEIL

Title (fr)
SIÈGE COMPRENANT UNE PARTIE TÊTIÈRE PIVOTANTE ET SÉPARÉE

Publication
EP 3167763 A1 20170517 (DE)

Application
EP 16196278 A 20161028

Priority
DE 102015119326 A 20151110

Abstract (en)
[origin: CA2947830A1] The application describes and displays a chair (1, 1', 1", 1''), in particular armchair or sofa, having a backrest (3) and a headrest (2) which can be pivoted relative to the backrest (3) from a non-use position into a use position and back, wherein the headrest (2) is connected with the backrest (3) via at least one pivot fitting (5, 5') for pivoting the headrest (2), the backrest (3) and the headrest (2) are separately upholstered and wherein the headrest (2) is arranged in the use position at least partly above an upper edge (7) of the backrest (3). To take account of the disadvantages of the prior art, it is provided that the headrest (2) is arranged behind the backrest (3) and below the upper edge (7) of the backrest (3) in the non-use position.

Abstract (de)
Beschrieben und dargestellt ist ein Sitzmöbel (1,1',1",1''), insbesondere Sessel oder Sofa, mit einer Rückenlehne (3) und einem gegenüber der Rückenlehne (3) von einer Nichtgebrauchsstellung in eine Gebrauchsstellung und zurück schwenkbaren Kopfteil (2), wobei das Kopfteil (2) über wenigstens einen Schwenkbeschlag (5,5') zum Schwenken des Kopfteils (2) mit der Rückenlehne (3) verbunden ist, die Rückenlehne (3) und das Kopfteil (2) separat voneinander gepolstert sind und wobei das Kopfteil (2) in der Gebrauchsstellung wenigstens teilweise oberhalb einer Oberkante (7) der Rückenlehne (3) angeordnet ist. Um den Nachteilen des Standes der Technik Rechnung zu tragen, ist vorgesehen, dass das Kopfteil (2) in der Nichtgebrauchsstellung hinter der Rückenlehne (3) und unterhalb der Oberkante (7) der Rückenlehne (3) angeordnet ist.

IPC 8 full level
A47C 7/38 (2006.01); **A47C 7/40** (2006.01)

CPC (source: EP US)
A47C 7/38 (2013.01 - EP US); **A47C 7/40** (2013.01 - US); **A47C 7/402** (2013.01 - EP US); **A47C 20/041** (2013.01 - US)

Citation (applicant)
DE 102014109010 A1 20150521 - LUSCH GMBH & CO KG FERD [DE]

Citation (search report)
• [XI] DE 3300128 A1 19830714 - MOHASCO CORP [US]
• [XI] US 3531156 A 19700929 - CRAWFORD ALLAN H
• [X] US 5044692 A 19910903 - TIDWELL JR CHARLES J [US], et al
• [A] DE 102011109668 A1 20130214 - LUSCH GMBH & CO KG FERD [DE]
• [A] DE 202007006758 U1 20070719 - LUSCH GMBH & CO KG FERD [DE]
• [AD] DE 102014109010 A1 20150521 - LUSCH GMBH & CO KG FERD [DE]

Cited by
EP4331435A1

Designated contracting state (EPC)
AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)
BA ME

DOCDB simple family (publication)
EP 3167763 A1 20170517; CA 2947830 A1 20170510; DE 102015119326 A1 20170511; US 2017127844 A1 20170511

DOCDB simple family (application)
EP 16196278 A 20161028; CA 2947830 A 20161108; DE 102015119326 A 20151110; US 201615347217 A 20161109